
 



 



Zprávy z radnice  
Poslední letošní SVOZ BIOODPADU z domácností proběhne v úterý   
26. listopadu 2024. Pokud občan již nebude mít zájem o svoz bioodpadu 
v následujícím roce, je povinen v úředních hodinách odevzdat vymytou 
nádobu na svoz bioodpadu na Obecní úřad Malé Kyšice. Také je naopak 
možné se ke svozu bioodpadu z domácností na příští rok přihlásit. Svoz 
probíhá od dubna do října (v případě příznivých klimatických podmínek 
bývá prodloužen do listopadu) vždy jedenkrát za čtrnáct dnů. 
 
Ve středu 27. listopadu 2024 pořádá obec zájezd do HUDEBNÍHO DIVADLA KARLÍN 
na muzikál ANDĚL PÁNĚ. Smluvně zajištěný autobus bude odjíždět od budovy 
obecního úřadu v 16.45 hodin. Představení začíná v 19.00 hodin a trvá 3 hodiny. 
Vstupenky jsou již plně vyprodány. Na obecním úřadě je možné se hlásit jako 
náhradník, pokud by se některý z účastníků nemohl zúčastnit. 
 
Zastupitelé obce Malé Kyšice srdečně zvou všechny občany a přátele naší obce 
v sobotu 30. listopadu 2024 od 16.00 hodin na TRADIČNÍ SETKÁNÍ U VÁNOČNÍHO 
STROMU na malokyšické návsi. V 16.30 hodin si společně zazpíváme koledy s dětmi 
z Mateřské školy Malé Kyšice. Následně bude slavnostně rozsvícen vánoční strom a 
poté budou mít návštěvníci akce možnost nahlédnout do kapličky na její vnitřní výzdobu. 
Připraveno bude rovněž občerstvení, avšak stalo se již hezkou tradicí, že každý může 
přinést drobné občerstvení na ochutnání pro ostatní účastníky akce. Nezapomeňte 
vlastní hrnečky na horké nápoje. 
 
V sobotu 7. prosince 2024 bude sál restaurace LIKA patřit dětem. Obec zde ve 
spolupráci s TSC MOON pořádá od 15.00 hodin MIKULÁŠSKOU NADÍLKU. Děti se 
mohou těšit na různé hry a soutěže, diskotéku a nakonec i na příchod Mikuláše s jeho 
doprovodem. 

       Podle jednání zastupitelstva obce (mal) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

P O Z V ÁNK A 
 

V zastoupení obce MALÉ KYŠICE si dovoluji pozvat všechny malokyšické 
spoluobčany na 17. VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE, 

které se bude konat v restauraci „LIKA“ v Malých Kyšicích na adrese 
Osvobození č.p. 135, 273 51  Malé Kyšice  

ve středu dne 11. prosince 2024 od 18.00 hodin. 
*  *  * 

Program: Zahájení * Jednací řád Zastupitelstva obce Malé Kyšice * Změna rozpočtu 
obce na rok 2024 * Rozpočet obce na rok 2025 * Střednědobý výhled rozpočtu obce 
na roky 2026-2027 * Rozpočet příspěvkové organizace Mateřská škola Malé Kyšice 
na rok 2025 * Střednědobý výhled rozpočtu příspěvkové organizace Mateřská škola 
Malé Kyšice na roky 2026-2027 * Zápis do kroniky obce za rok 2023 * Dohody o 
provedení práce se členy zastupitelstva na rok 2025 * Přijetí finančního daru od 
Letiště Praha, a. s. * Memorandum o společném postupu ve věci rekonstrukce a 
intenzifikace ČOV Malé Kyšice *  Prodej pozemku parc. č. 479/100 v k. ú. Malé 
Kyšice * Inventarizace majetku a závazků obce za rok 2024 * Informace o činnosti 
Svazku obcí Křivoklátska * Různé a diskuse * Závěr           
               Mgr. Miroslav Oliverius, starosta obce 
Pozn.: Další body budou případně doplněny před zveřejněním pozvánky na veřejné 
zasedání na úřední desce obce. 



 
 

 

Dne 3. října 2024 oslavila své 85. narozeniny paní Věra Martínková z Hlavní 
ulice v Malých Kyšicích. 

Oslavenkyni osobně popřáli zástupci obce a prostřednictvím Ozvěn jí dodatečně 
přejeme k jejímu významnému životnímu jubileu hodně zdraví, spokojenosti a životního 
optimismu do dalších let.           (kab) 

 
 

 
 

Dne 17. září 2024 zemřela ve věku 79 let paní Eva Kunová a dne 8. října 2024 
zemřel ve věku 19 let Matěj Tázler. 

                        Čest jejich památce!  
 
 
 
 

V den státního svátku České 
republiky – 28. října 2024 – zastupitelé 
obce položili věnce k památníku obětí 
I. světové války. Uctili tak památku čtyř 
malokyšických vojínů a připomněli si 
exodus ledrenských vysídlenců 
v letech 1915-1919 do Čech (i pobyt 
několika vysídlenců v naší obci). 
Věnce byly položeny k památníku, 
který společně s okolím v poslední 
době zaznamenal několik oprav a 
úprav; došlo ke kompletnímu vyčištění 
kamene, byla zajištěna jeho stabilita, 
nově byla vložena tmavá deska 
s oznamujícím textem, před 
památníkem došlo k usazení kamenné 
desky určené pro pokládání věnců, 
k nabarvení okolního dřevěného 
plůtku a k prořezání obou zde 
rostoucích lip. Pomník postavený 
„malokyšickým občanstvem“ v roce 
1924 se od konce října t. r. v Malých 
Kyšicích opětovně stal nejen 
důstojným pietním místem, ale také 
místem i nadále připomínajícím naši – 
třebaže smutnou – minulost. 

Poděkování za realizaci tohoto 
díla patří jak Jaroslavu Brejchovi, 
Milanu Kratochvílovi, Vladimíru 

Mikovcovi, Davidu Rehbergerovi a dalším spoluobčanům, kteří se na opravě památníku 
a úpravě jeho okolí podíleli, tak i paní Marii Jánské, která obci darovala pozemek, na 
kterém je památník postaven. Teprve po sto letech došlo ke sjednocení vlastnických 
vztahů, kdy obec je vlastníkem nejen památníku, ale i uváděného pozemku.             

                                                               Mgr. Miroslav Oliverius, starosta obce 

BLAHOPŘEJEME 

ODEŠLI S HLASEM ZVONU 

MALOKYŠICKÝ STOLETÝ JUBILANT 



Informace  

 

V našem jediném volebním okrsku bylo do voličského seznamu celkem zapsáno 
421 voličů. Členky okrskové volební komise vydaly 183 obálek (volební účast 43,47 %). 
Platných hlasů odevzdaných voliči bylo napočítáno 182 (tj. 99,45 %). Pro srovnání: Ve 
středočeském volebním kraji bylo zapsáno 1 058 833, celokrajská účast byla 351 900 
voličů, proto dosáhla jen na 33,23 %. Z 351 605 odevzdaných obálek bylo 347 493 
platných hlasů, což představovalo 98,83 %. 

 
Celkové výsledky hlasování ve Středočeském kraji (SK) ze 2 070 volebních 
okrsků ve srovnání s výsledky z volebního okrsku v obci Malé Kyšice (MK) 
Č. Volební strana Celk.platné 

hlasy ve SK 
Celk.platné 
hlasy v MK 

v % 
SK 

v % 
MK 

  7 SPD, Trikolora a PRO 18 884 17 05,43 09,34 
14 Zelení a SEN 21  3 669 2 01,05 01,09 
15 DSZ – ZA PRÁVA ZVÍŘAT 1 757 5 00,50 02,74 
16 PŘÍSAHA občanské hnutí 8 165 7 02,34 03,84 
21 Česká pirátská strana 14 019 11 04,03 06,04 
22 STAČILO! – SPOJENÁ LEVICE 18 049 11 05,19 06,04 
36 ANO LEPŠÍ ČESKO 

S MIMOZEMŠŤ. 
2 308 0 00,66 00,00 

39 ANO 2011 115 893 45 33,35 24,72 
43 ČISTÝ A BEZPEČNÝ KRAJ 745 0 00,21 00,00 
46 SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 

09) 
2 586 1 00,74 00,54 

61 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 93 534 28 26,91 15,38 
70 Sociální demokracie 4 992 6 01,43 03,29 
76 Švýcarská demokracie 462 0 00,13 00,00 
78 SPOLU (ODS + TOP 09 + KDU-

ČSL) 
61 027 49 17,56 26,92 

80 Liberální aliance nez. občanů 224 0 00,06 00,00 
94 LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI 1 179 0 00,33 00,00 

 
Z voleb podle zisku mandátů vzešlo pět volebních stran: ANO 2011 - mandátů 25 
(tj. 38,46 %), STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ - mandátů 20 (33,77 %), SPOLU (ODS + 
TOP 09 + KDU-ČSL) - mandátů 13 (20,00 %), SPD a Trikolora - mandáty 4 (6,15 %) 
STAČILO! – SPOJENÁ LEVICE - mandáty 3 (4,62 %).    

   (podle zpracování ČSÚ – mal) 
 
Děkuji okrskové volební komisi – ve složení: předsedkyně Lada Horská, 
místopředsedkyně Pavla Antonínová, členky JUDr. Irena Vidrichová, Věra Doušová, 
Martina Šnedorfová a zapisovatelka Ing. Lenka Markupová – za příkladné plnění úkolů 
během voleb do Středočeského kraje a za zdárné ukončení činnosti této komise. Rychlé 
a bezchybné splnění volebních úkolů také dokládá skutečnost, že v přebíracím místě 
v Unhošti byly jako první předány výsledky z naší obce! 
                                                                  

       Mgr. Miroslav Oliverius, starosta obce 
 
 
 

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA STŘEDOČESKÉHO 
KRAJE KONANÝCH VE DNECH 20. A 21. ZÁŘÍ 2024 



 
 

 

Již rok a půl funguje v obci služba MUNIPOLIS (dříve Mobilní rozhlas), která 
nabízí efektivní způsob informování občanů o novinkách, krizových událostech, 
důležitých upozorněních či kulturních a jiných akcích organizovaných obcí.  

Pro odběr informací je třeba se registrovat, a to buď na webové stránce 
https://malekysice.munipolis.cz/registrace nebo osobně na obecním úřadě. Registrovat 
se lze také po stažení a instalaci oficiální aplikace MUNIPOLIS na App Store nebo 
Google Play, kde si stačí přidat obec Malé Kyšice.  

V registračním procesu je možné zvolit si o jaký typ informací (např. kulturní 
akce, odstávky a poruchy, majitelé zvířat, ad.) má občan zájem. Informace mohou 
chodit do e-mailu, SMS nebo jako zpráva do aplikace. Doporučujeme vyplnit telefonní 
číslo občana a ulici, aby mohl být rychle varován v případě nečekaných událostí. 
Poskytnuté osobní údaje jsou v bezpečí v souladu s GDPR. Využívání služby 
MUNIPOLIS je zcela zdarma! 

Brněnské zprávy iDnes.cz z 8. 10. 2024 uvádějí: „Komunikační systém Munipolis 
se osvědčil jako efektivní nástroj, když chtějí radnice svá sdělení dostat rychle a účinně 
k veřejnosti třeba během povodní, uplatňuje se ale i v běžných časech.“              (mal) 
 
Představení IX. 
 

 
 
 
 

 
 

V nadcházející předvánoční době 
si dovolím představit našim čtenářům paní 
senátorku Mgr. Adélu Šípovou, ale trochu 
z jiného pohledu. Všeobecně se o ní ví, že 
se po skončení voleb do Senátu 
Parlamentu České republiky v roce 2020 
stala jednou z nejvýraznějších osobností 
těchto voleb; po těsném dosažení svých 
40. narozenin před konáním voleb, ve 
kterých kandidovala jako nestranička za 
Piráty, dokázala zvítězit nad takovými 
politickými matadory jako jsou Jiří 
Dienstbier (ČSSD) nebo Petr Bendl 
(ODS). Ve druhém kole uvedených voleb 
s převahou zvítězila i v našem volebním 
okrsku. Ale nejen pro to jsem paní 
magistru požádal o zodpovězení „našich 

tří otázek“; otázek, které se zásadně nebudou týkat její politické nebo profesní dráhy: 
Civilním povoláním jste advokátka, v současné době jste především známa 

jako politička, členka senátu, ale naproti tomu vím, že jste také matkou pěti dětí. 
Senát, vlastní zaměstnání, rodina, to vše Vám musí zabrat spousty času. Má takto 
zaneprázdněná žena čas na nějakého svého koníčka, máte nějaké své hobby, 
kterým vyplňujete svůj volný čas? 

S časem bojuji opravdu značně. Ale bojovala jsem s ním už dříve jako matka 
studující právnickou fakultu současně s péčí o dětí. Takže jsem se už naučila určité 
techniky, jak organizovat čas, případně jak dát na první místo ty nejdůležitější aktivity. 
Jedním z mých osobních vynálezů je jízda na kole. Miluju jízdu na kole, ten pocit, že 
mě na cestě do Prahy nezastaví žádná výluka ani zácpa. Vždycky totiž můžete nějak 

SENÁTORKA Z JINÉHO POHLEDU 

VYUŽÍVEJTE VÝHOD SLUŽBY MUNIPOLIS 



projet. Na kole to sice trvá déle než autem nebo autobusem, ale vždycky dopředu vím, 
jak dlouho. A nemám ani problém s parkováním. Takže už dříve jsem se naučila tu a 
tam jezdit do práce do Prahy na kole, je to ekologický, levný a zdravý způsob dopravy. 
Z Doks, kde bydlím, mi to do centra Prahy trvá maximálně 1,5 hodiny, a to i ve špičce. 
Je tedy pravda, že nemůžu takto jezdit tak často, jak bych si přála. Někdy se musím 
přemáhat a někdy se nepřemůžu. Když to ale udělám, nikdy nelituji. Protože s 
vyvětranou hlavou a vyplavujícími se endorfiny mě vždycky práce více baví. No ale ptal 
jste na volný čas. Volný čas nejraději trávím se svou rodinou, našimi psy a koníkem, v 
přírodě. Ráda cestuji, vyhledávám ale klidnější destinace. Ráda poznávám méně 
známé kouty světa bez davů turistů. S mými dětmi se nám nejvíce líbí na chatě na 
Křivoklátě a také v Jizerkách, kde si každý rok pronajímáme chalupu, kam se sjede má 
rodina, tetičky, strýčkové. Tehdy jsem úplně nejšťastnější. 

Kandidovala jste a zvítězila v senátním volebním obvodě č. 30 se sídlem 
v Kladně. Je mi jasné, že čtyři roky po zvolení senátorkou nemůžete podrobně 
poznat všechny obce, které do Vašeho volebního obvodu patří, a to také 
s přihlédnutím, že se nejedná jen o obce z kladenské části našeho okresu, ale i o 
několik obcí z okresu Praha – západ. Přesto se Vás dovolím zeptat na Malé 
Kyšice. Co se Vám při vyslovení jména naší obce vybaví? 

Možná vás překvapím, ale znám všechny obce ze svého obvodu. Dokonce i ty z 
Prahy – západ. Poctivě jsem je všechny obešla ve své kampani. Tehdy jsem si se svými 
dětmi roznášela noviny do schránek, protože na placený roznos jsem neměla peníze. 
Právě roznos novin mi pomohl své obce poznat. Takže vím, která obec má školu, poštu, 
obchod nebo třeba kapličku. I ve vaší obci jsem si noviny roznášela sama. Možná si na 
ně někdo z vašich čtenářů vzpomene. Navíc jsem mnohé obce projela na kole. Malé 
Kyšice jsem už znala i z dřívějška. A co se mi vybaví, když se vysloví jméno vaší obce? 
Vesnička v lesích, útulná hospůdka s divadelním pódiem, kde jsem kdysi byla na nějaké 
dětské akci, ale to už je dávno, na detaily si už nevzpomenu. A vybavím si taky své 
překvapení, kolik je ve vaší obci rekreačních chatek. Vaši vesničku vnímám jako oázu 
klidu v lesích, kterou prochází spoustu turistických tras spojující unhošťské mlýny a 
vedoucí dál třeba směrem ke Žlábku, kam jsme několikrát konali mariánskou pouť a 
kde je studánka, kterou mé děti milují.  

Blíží se idylická doba vánočních svátků a potom vstoupíme do Nového 
roku. Co by si měli nejen Vaši voliči k Vánocům a při vstupu do roku 2025 přát? 

Hlavně lásky, úctu a respekt zejména mezi nejbližšími lidmi. Nikdo by neměl být 
sám, sám na své starosti a ani radosti. Úplně všem tedy přeji, aby měli vždy dostatek 
času na společné chvíle s nejbližšími. A pak bych si přála, aby už konečně skončila 
válka na Ukrajině a Ukrajinci mohli zase začít žít své životy podle svého, svobodně a 
beze strachu ve své zemi. Celá Evropa to potřebuje. 

Děkuji paní Mgr. Adéle Šípové za zodpovězení otázek pro naše Ozvěny a 
dovoluji si jí za nás – Malokyšické – popřát hodně zdraví, klidu a radostí v rodině 
a dosažení úspěchů jak na půdě Senátu, tak v pracovním životě.  
                                                                               M. Oliverius 
 
Na aktuální téma 

 

Před více než dvěma lety, v září 2022, oznámila tehdejší ministryně životního 
prostředí Anna Hubáčková (KDU-ČSL), že by nový Národní park Křivoklátsko měl být 
vyhlášen v září 2024. Termín je však pryč a zatím nic nenasvědčuje tomu, že bychom 
se měli pátého českého národního parku brzy dočkat. Přestože ministerstvo nyní 

V ROCE 2024 BEZ NÁRODNÍHO PARKU, ALE CO BUDE POTOM? 



vedené Hubáčkové stranickým kolegou Petrem Hladíkem už odpovědělo na námitky 
obcí a předložilo Legislativní radě vlády novelu zákona o ochraně přírody a krajiny, 
kterou by měl být Národní park Křivoklátsko zřízen. Jenže řada obcí, které mají ležet 
uvnitř budoucího parku, nebyla spokojená s tím, jak se úřad k jejich námitkám postavil. 
A některé se obrátily s žalobami na soud. První, Nižbor, už uspěla. Celý proces, který 
narazil na masivní odpor místních, se tak zřejmě dál zpomalí. 

„Ministerstvo nám vyhovělo v posunutí některých hranic parku jen částečně. My 
jsme je chtěli dál od zastavěné části. Abychom plot zvenku nenatírali z národního 
parku,“ vysvětluje s trochou nadsázky motivaci pro podání žaloby starostka Nižboru 
Kateřina Zusková (ODS). Tady zastupitelé, podobně jako v dalších desítkách obcí, již 
dříve odhlasovali, že se zřízením národního parku nesouhlasí. Před necelými dvěma 
týdny dostala obec z Městského soudu v Praze rozsudek. „Soud nám dal za pravdu, že 
naše připomínky nebyly řádně vypořádány, a vrátil věc na ministerstvo,“ dodala 
starostka. S podobnými žalobami se podle ní obrátilo na justici i dalších sedm obcí, 
mezi nimi například Karlova Ves, Zbečno nebo Skryje. 

Podle starostky Skryjí Lenky Šnoblové (Skryje všem) žaloby napadaly samotný 
proces vypořádání, který obce považují za nezákonný. „Ministerstvo se nevyrovnalo s 
tím, co bylo předkládáno jako námitka. U všech obcí podobně, jako přes kopírák. 
Rozsudek ve věci Nižboru tomu absolutně přisvědčuje, soud věc vrátil znovu na 
ministerstvo k řádnému prošetření,“ říká vystudovaná právnička, která se na přípravě 
žalob podílela. Úřad podle ní nedodržoval lhůty, nezabýval se tím, co bylo namítáno. 
„Mimo jiné nepředložili veškeré podkladové dokumenty, vyhodnocující zprávy. Navíc 
měla vzniknout nová mapa parku, kde by byly zahrnuté změny podle připomínek, nic 
takového jsme nedostali,“ popsala. Starostka je přesvědčená, že přijetí novely zákona, 
kterou by měl být park vyhlášen, nyní nabere další zpoždění. „Soud posvětil, že proces, 
který předcházel návrhu novely, neproběhl řádně v intencích zákona a že to má 
ministerstvo napravit. Očekáváme navíc, že podobně rozhodne i u ostatních obcí,“ 
dodala. 

Samotné ministerstvo životního prostředí se zatím k záležitosti vyjádřilo jen velmi 
stručně. „Právníci se v tuto chvíli seznamují s prvním spisem a v horizontu týdne 
ministerstvo zveřejní, jaký postup zvolilo,“ odpověděla mluvčí Veronika Krejčí na otázky, 
zda je pravda, že námitky v případě osmi obcí, které se obrátily na soud, dosud nebyly 
vypořádány. A zda nyní skutečně musí úřad s vyhlášením národního parku čekat na 
pravomocné rozhodnutí soudu. Zpoždění je ale zřejmé už z harmonogramu, který Krejčí 
prozradila. Návrh už podle mluvčí sice projednávají pracovní komise Legislativní rady 
vlády, kdy ho však projedná samotná vláda a poté pošle do sněmovny, není zřejmé. 
Jasné je jen, že park ve skutečnosti nevznikne dříve než v roce 2026. 

  podle Hospodářských novin ze dne 23. 10. 2024 (oli) 

 

 

 

 

 

 

 

Vánoce plné štědrosti, 
pohody, lásky, klidu, 
v roce 2025 hodně štěstí, zdraví, 
osobních a pracovních úspěchů přejí 
členové redakční rady Malokyšických ozvěn. 

 



 



 


